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سرمقاله

ترمیم کابینه؛ ضرورتی اجتناب ناپذیر
ادامه از صفحه یک

از دکتر محسن رضایی بگیرید که مدعی بوده 
هر  از  بهتر  را  ایران  اقتصاد  پستوی  که  و هست 
کارشناس دیگری می شناسد و تاکید داشت ارزش 
از دست رفته پول ملی را باز می گرداند و چه دیگر 
برای هر مشکل و  بودند  کاندیداهایی که مدعی 
چالشی برنامه دارند و می خواهند با شفافیت و 
پاسخگویی به جنگ مشکلات رفته و کام مردم را از 

عدالت شیرین سازند. 
اما به راستی امروز و پس از گذشت نزدیک به دو 
سال از آن وعده های شیرین، نباید از دولت محترم 

پرسید چه شد فرجام آن برنامه ها؟
قصد مچگیری نداریم و اگر هم امروز این سطور 
را قلمی می کنیم، می خواهیم به این موضوع اشاره 
و  رئیس جمهوری  معاونان  انتخاب  در  که  کنیم 
بر  ابتدا  باید  کابینه در هر دولتی، اصل  اعضای 
کارآمدی و شایستگی های فردی باشد و در وهله 
بعد برنامه عملیاتی که هر یک برای برون رفت از 
مسائل و مشکلاتی که کشور را در بر گرفته، ارائه 
می دهند. به طور طبیعی کار دولت شوخی بردار 
و  بزرگ  های  وعده  بخواهند  عده ای  که  نیست 
عوام پسندسر دهند و بعد از گرفتن رای اعتماد از 
مجلس، گامی در جهت تحقق برنامه ها بر نداشته 
پاسخگوی  معمول،  روزمرگی های  در  افتادن  با  و 
عملکردشان نیز نباشند. امروز مشکلات اقتصادی 
بدجوری روی دوش اقشار متوسط و پایین جامعه 
سنگینی می کند و حداقل انتظار از دولت محرومان 
این بوده و هست که اگر نمی توانند قیمت کالاهای 
اساسی را کاهش داده و ثبات بازار را تامین کنند،از 
افزایش نجومی قیمت ها جلوگیری کرده و اجازه 
ندهند سفره اقشار آسیب پذیر روز به روز کوچک 
تر شود. متاسفانه به دلایل مختلف، دولت تا اینجا 
از تحقق این خواسته ها باز مانده و این نکته ای 
نیست که قابل اغماض باشد. یقینا نقش مجلس 
در این زمینه کلیدی است و نباید فرصت سئوال و 
استیضاح به محاق برود. متاسفانه امروز از زبان 
که تحت  نمایندگان شنیده می شود  از  شماری 
وزرای  از  استیضاح  طرح  گرفتن  پس  برای  فشار 
صمت و اقتصاد قرار گرفته اند که اگر این مساله 
حقیقت داشته باشد ضربه ای است اساسی به 
کیان خانه ملت و جایگاه رفیع مجلس بویژه در 
بعد نظارتی. باید در نظر داشت که امروز جملگی 
مردم شرایط حال و آینده خود را به عملکرد دولت 
سیزدهم گره زده اند و غیر منطقی و سئوال برانگیز 
خواهد بود اگر به انحا مختلف اجازه داده نشود 
پیاده  دولت  قطار  از  ضعیف  و  ناکارآمد  وزرای 
شوند. بی شک اگر چنین نباشد و ملاحظه کاری 
و مصلحت های زودگذر در انتخاب یا رد وزرا مورد 
توجه قرار نگیرد، این اقدام مجلس کمکی به دولت 
آقای رئیسی خواهد بود که سبک بال تر در جهت 

تحقق وعده ها و برنامه ها بکوشد.
ضرورتی  کابینه  ترمیم  امروز  اینکه  آخر  کلام 
اجتناب ناپذیر است که نباید نسبت بدان غفلت 
نمود. موضوعی که خیر و صلاح دولت را در بر 
دارد و قدمی اساسی است در جهت خواست مردم 
و منافع ملی، موضوعی که البته دولت نیز استارت 

آن را زده است.

خبر

اخبار

یک فعال سیاسی اصلاح طلب مطرح کرد
برای برگزاری انتخابات مشارکتی، 

مجلس به جایگاه اصلی خود 
بازگردد

یک فعال سیاسی گفت: برای جذب مشارکت 
مردم در انتخابات، مجلس باید به جایگاه اصلی 
خود بازگردد و قانون انتخابات اصلاح  و شوراهای 
موازی حذف و شده و شورای نگهبان تغییر رویه 

بدهد. 
اشاره  با  ایسنا  با  گفت وگو  در  رهامی  محسن 
بالا در  با مشارکت  انتخاباتی  به اهمیت برگزرای 
سال جاری اظهار کرد: برای برگزاری انتخاباتی که 
در گردش نخبگان سیاسی موثر باشد باید قانون 
انتخابات اصلاح شود. کشورهایی که دموکراسی 
برگزار  حزبی  را  انتخابات  دارند،  شده  نهادینه 
معرفی  در  اصلی  مسئولیت  احزاب  و  می کنند  
نامزدهای انتخابات و تبلیغات را دارند. مسئولیت 
تحقق برنامه های وعده داده شده هم با احزاب بوده 
و مردم می توانند بر عملکرد احزاب نظارت داشته 
باشند. وقتی انتخابات حزبی نباشد، هیچ تشکیلات 
ودعده های   و  نامزدها  معرفی  مسئولیت  رسمی 
تغییر مجلس هیچ  با  و  را نمی پذیرد  داده شده  
تغییری در شدرایط کشور و مشکلات مردم ایجاد 
نمی شود. وی ادامه داد: در حال حاضر به دلیل 
وجود  شوراهای موازی ، مجلس جایگاه اصلی خود 
در قانون گذاری را ندارد؛ زیرا این شوراها به جای 
مجلس قانونگذاری می کنند در حالی که براساس 
قانون اساسی، قانونگذاری حق مجلس بوده و قابل 
واگذاری هم نیست اما شوراهایی در کنار مجلس 
در حال قانونگذاری هستند. اگر به دنبال جذب 
مشارکت در انتخابات هستیم جایگاه قانونگذاری 
باید به مجلس بازگردد و این شوراهای موازی که 
در طول زمان هر کدام به دلیلی تشکیل شده اند، 
به تدریج منحل شوند. این فعال سیاسی در ادامه 
با اشاره به اهمیت نقش شورای نگهبان در برگزاری 
نگهبان  شورای  کرد:  تصریح  مشارکتی  انتخابات 
انتخابات  عملا  نظارت،  از  مختلف  تفسیرهای  با 
را  نامزدها  اول  را دو مرحله ای کرده و در مرحله 
خودش غربال می کند.  شورای نگهبان باید مانع 
سوء سابقه  که  شود  انتخابات  در  افرادی  حضور 
یا محکومیت دارند اما 90-80 دردصد افرادی که 
ردصلاحیت می شوند حتی نمی دانند به چه دلیلی 
باید  این روند  رد صلاحیت شده اند. به نظر من 
اصلاح شود. از سویی ترکیب شورای نگهبان نباید 
یکدست باشد بلکه در بین آن ها هم باید از گرایش 

های سیاسی مختلف حضور داشته باشند.
رهامی همچنین درباره نقش احزاب و جریان های 
سیاسی در جذب مشارکت در انتخابات، گفت: از 
زمان مشروطه و شکل گیری پارلمان در ایران، اجازه 
انقلاب  از  بعد  داده نشد.  احزاب  به  میدان داری 
و  میدان شوند  وارد  احزاب  بود  قرار  اسلامی هم 
حزب جمهوری اسلامی هم با همین هدف تاسیس 
شد اما هرچه قدر پیش رفتیم چنین هدفی محقق 
نشد و احزاب نتوانستند در اداره کشور نقش ایفا 

کنند.

پیام رئیسی به رئیس جمهوری مصر
ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور ایران در پیامی 
به عبدالفتاح السیسی، رئیس جمهور مصر، فرا 
رسیدن عید فطر را تبریک گفت .  برخی از رسانه 
های مصری در در این ارتباط نوشتند که ابراهیم 
رئیسی، رئیس جمهور ایران در پیامی فرا رسیدن 
عید سعید فطر را به عبدالفتاح السیسی رئیس 

جمهور مصر تبریک گفت.
در این پیام، رئیس جمهور ایران برای مردم نیز 

مصر آرزوی بهروزی و موفقیت کرده است.

اگر احزاب در کشور قدرت داشتند؟!
مجلس  معادن  و  صنایع  کمیسیون  عضو 
از  یکی  شاید  اینکه  بیان  با  اسلامی  شورای 
مشکلاتی که در کشور ما همچنان وجود دارد 
ضعف و قدرت نگرفتن احزاب در کشور است، 
گفت: اگر احزاب در کشور فعالیت داشتند قطعا 
امروز نحوه مطالبه از مسئولین و پاسخگویی به 
مردم متفاوت بود و احزاب می توانستند نقش 
مردم  به  پاسخگویی  و  رویارویی  در  را  بهتری 
ایفا کنند.  حجت الله فیروزی در گفت وگو با 
ایسنا در رابطه با تأکیدات اخیر رهبری بر ایجاد 
مشارکت بالا در انتخابات سال جاری بیان کرد: 
قانون اساسی حق انتخاب را برای مردم مشخص 
قانون  در  نیز  انتخابات  سازوکار  و  است  کرده 
مشخص شده و قطعا احزابی هم که در کشور 
کار می کنند در چهارچوب همین قانون اساسی 

در حال فعالیت هستند.
وی با بیان اینکه انتخابات فرصتی است برای 
اعمال نظرات و دیدگاه ها و تغییراتی که افراد 
در قالب ساختارهای نظام مد نظرشان است، 
تصریح کرد: طبیعی است که هر شخص و هر 
حزبی در کشور باید فرصت را غنیمت بشمارد 
احزاب  مشارکت  لذا  کند،  استفاده  آن  از  و 
اعتماد  مردم  که  می شود  انتخابات سبب  در 
بیشتری کنند و حضورشان به واسطه فعالیت 
انجام  به  اعتمادشان  و  باشد  اثرگذارتر  احزاب 

تغییرات در قالب انتخابات بیشتر باشد.
نماینده مردم فسا در مجلس شورای اسلامی 
افزود: از طرف دیگر وقتی احزاب ورود می کنند 
چون با برنامه مدون، مشخص و تعریف شده 
ای وارد انتخابات می شوند طبیعی است که در 
آینده هم می توانند به همین میزان متناسب 
با برنامه و قول هایی که داده اند و متناسب با 
دیدگاه هایی که در انتخابات بیان کردند به مردم 

پاسخ بدهند.
از  یکی  شاید  اینکه  به  اشاره  ضمن  فیروزی 
مشکلاتی که در کشور ما همچنان وجود دارد 
ضعف و قدرت نگرفتن احزاب در کشور است، 
گفت: اگر احزاب امروز در کشور فعالیت داشتند 
قطعا پاسخگویی به مردم و نحوه مطالبه مردم 
از مسئولین متفاوت بود و احزاب می توانستند 
به  پاسخگویی  و  رویارویی  در  را  بهتری  نقش 

مردم داشته باشند.

خرید خودرو آرزوی جوانان شده 
است

شورای  مجلس  عمران  کمیسیون  عضو  یک 
اسلامی گفت: زمانی که مردم را وادار به خرید 
می  داخلی  خودروسازی  شرکت  دو  از  خودرو 
کنیم به نوعی انحصار خودرو را به این دو شرکت 
داده ایم در حالی که باید اجازه داد تا شرکت 
خودروسازان  و  شده  بازار  وارد  خارجی  های 

داخلی وادار به رقابت با این شرکت ها شوند. 
ایسنا،  با  گفت وگو  در  کوهساری  غلامعلی 
درباره وضعیت بازار خودرو و تاثیر آن بر زندگی 
تاثیر  خودرو  قیمت  افزایش  کرد:  بیان  مردم، 
منفی هم از بعد روانی در جامعه برجای می 
اثرگذار  نیز  گذارد و هم بر قیمت سایر کالاها 
است. زمانی که قیمت یک پراید به ۴00 میلیون 
تومان می رسد، جوانان ما چه امیدی به خرید 
ماشین داشته باشند؟ جوان ما چه امیدی داشته 
باشند که در آینده صاحب یک ماشین خوب 
شوند؟ منظور از ماشین خوب نیز ماشین های 
ماشین  همین  بلکه  نیست،  بالا  مدل  خارجی 
های متوسط داخلی است که اکنون قیمت آنها 
سر به فلک کشیده است. وی در ادامه با بیان 
اینکه یکی از دلایل استیضاح وزیر صمت نیز به 
افزایش قیمت خودرو باز می گردد، اظهار کرد: 
واردات خودروهای خارجی در ساماندهی بازار 
خودروهای  واردات  حتی  است،  موثر  خودرو 
پیشنهاد  بنده  خود  است.  موثر  نیز  کارکرده 
واردات ماشین الات راهسازی را در بودجه مطرح 
کردم اما متاسفانه در مجمع تشخیص رد شد. 
مجلس محکم پای موضوع خودرو ایستاده است 
مقداری  خودرو   واردات  با  شده  اگر  حتی  تا 

قیمت ها کاهش پیدا کند.

در  خامنه ای  آیت الله  حضرت  ایسنا،  گزارش  به 
خطبه اول نماز با تبریک عید خجسته فطر به امت 
اسلامی و ملت رشید و عزیز ایران، ماه رمضان امسال 
را بسیار پرُ بار، با حال، پرُ شور و سرشار از رحمت 
الهی خواندند و با اشاره به تضرع و توسل آحاد مردم 
بخصوص در شب های قدر گفتند: شب زنده داری های 
پرُ سوز وگداز مردم و اشک های گرمی که از چشمان 
جوانان پاکیزه کشور جاری می شد از همیشه برجسته تر 
بود و حضور در مجالس تلاوت قرآن، هیئات، محافل 
معرفت آموزی، گلزارهای شهدا و کمک های مؤمنانه به 
ایتام ومستمندان، رمضان امسال را پرُ شکوه کرده بود.

رهبر انقلاب با تجلیل از حرکت عظیم ملت درروز 
قدس، آن هم پس از شب زنده داریِ شب قدر، افزودند: 
آن اجتماعات متراکم و شکوهمند، حقیقتاً از الطاف و 

توفیقات الهی بود.
ایشان ماه رمضان را علاوه بر ماه طاعت وتقوا، ماه 
جهاد و مبارزه خواندند و گفتند: روز قدس هم روز 
مبارزه ملت ایران است که بحمدالله امسال با همراهی 

دیگر ملت ها در سطح بسیار گسترده ای برگزار شد.
برخی  به  اشاره  با  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
دستاوردهای ماه مبارک از جمله توفیق طاعت وبندگی، 
پاکیزگی روح، معنویت، آشنا شدن با معارف اسلامی و 
روحیه مبارزه و ضربه زدن به دشمن، تأکید کردند: این 
دستاوردهای روحی و معنوی را تا رمضان سال آینده، 
حفظ و تقویت کنید که همین روحیه با رفع مشکلات، 
کشور را به پیش خواهد برد و ملت ایران را در اوج 

حرکت مادی و معنوی قرار خواهد داد.
را  عید فطر  نماز  اسلامی خطبه دوم  انقلاب  رهبر 
جامعه  و  کشور  امروز  ضروری  راهبردهای  بیان  به 

اختصاص دادند.
روزه داری  خاصیت های  از  را  اراده  تقویت  ایشان 
برشمردند و افزودند: اراده تقویت شده ملی، گره گشا 
است و مسئولان باید این ابزار را در مسیر پیشرفت و 

جهتی که پروردگار معین کرده، بکار بگیرند.
رهبر انقلاب، همکاری، همدلی وهم افزایی سه قوه 
را یک راهبرد بسیار مهم و اساسی برای حل مشکلات 
و پیشرفت کشور اعلام کردند و با اشاره به ترتیبات 
گانه  سه  قوای  تشکیل  درباره  اساسی  قانون  خوب 
افزودند: اگر قوای مقننه، مجریه و قضاییه به طور کامل 
همکاری کنند، کارها به هیچ وجه گره نمی خورد که خودِ 
مسئولان و مدیران این قوا می دانند که این همکاری و 

هم افزایی چگونه ایجاد می شود.
رهبر انقلاب، تمرکز بر حل مسائل و خودداری مردم 
و مسئولان از درگیر شدن و سرگرم شدن به حاشیه ها را 
یک راهبرد ضروری دیگر خواندند و افزودند: حاشیه ها 
همیشه ساخته و پرداخته دست دشمن نیست بلکه 
انگیزه های  با  و  دیگر  عوامل  یا  غفلت  روی  از  گاهی 
گوناگون، حاشیه هایی در اطراف یک کار یا یک شخص 
ایجاد می شود که مردم باید بی اعتنا باشند و مسئولان 
هم بدون توجه به حواشی، تلاش خود را بر کارهای مهم 

و مشکل گشا متمرکز کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای با یادآوری تأکیدات دائم 
امام بزرگوار بر وحدت ملت گفتند: آن همدلی و اتحاد 
که کشور را ازراه های دشوار و تنگه های سخت عبور 

داد، باید حفظ و تقویت شود.
ایشان راهبرد دشمن را ایجاد اختلاف و تفرقه بیان 
کردند و گفتند: دشمن تلاش می کند مردم به خاطر 
عقاید و سلایق مختلف با هم بجنگند و درگیرشوند 

اما نگاههای مختلف مردم به مسائل مختلف، طبیعتاً 
مانعی ندارد و نباید محل اختلاف و کشمکش شود 
بلکه باید با باطل کردن وسوسه های دشمن برای بدبین 
کردن مردم به یکدیگر ومردم به مسئولان، درکنار هم 

به زندگی و مهربانی پرداخت.
رهبر انقلاب با اشاره به شکست راهبرد نظامی دشمن 
در منطقه، گفتند: دشمن به سیاست تزویر، تحریف، 
ملت ها  بدبین کردن  و  تحقیر  وسوسه،  دروغ گویی، 
شناخت  در  باید  که  آورده  روی  خود  توانایی های  به 
راهبردها، تاکتیک ها، ابزارها و روش های او، به روز بود 

و آنها را ابطال کرد.
ایشان در پایان خطبه ها تأکید کردند: ملت هوشمند 
و توانای ایران که تا امروز همه توطئه های دشمنان خود 
را به شکست کشانده، بعد از این هم به حول و قوه 

الهی، آنها را ناکام و سرخورده خواهد کرد.
مبارز  عناصر  تقویت  و  کمک  اسلام  راهبرد جهان 

داخل فلسطین باشد
از  پیش  خامنه ای  آیت الله  حضرت  است  گفتنی 
ظهر شنبه نیز در دیدار جمعی از مردم، مسئولان و 
کارگزاران نظام و سفرای کشورهای اسلامی، ماه رمضان 
یکدیگر  به  مسلمانان  دل های  نزدیکی  زمینه ساز  را 
خواندند و افزودند: مسئولان کشورهای اسلامی باید از 
این فرصت برای ایجاد اتحاد امت اسلامی و کاهش و 

رفع اختلافات استفاده کنند.
رهبر انقلاب با اشاره به مشکلات کشورهای اسلامی 
از جمله جنگ و اختلاف و درگیری، وابستگی، فقر، 
قرآنیِ  فرمان  به  اگر  گفتند:  علمی  پیشرفت  نبود  و 
»وحدت حول ریسمان الهی« عمل شود، جهان اسلام 
با حدود دو میلیارد جمعیت و برخورداری از مهمترین و 

حساس ترین نقاط جغرافیایی جهان می تواند در مسیر 
حل مشکلات قدم بردارد.

حضرت آیت الله خامنه ای مسئله فلسطین را یکی از 
اساسی ترین مسائل دنیای اسلام برشمردند و با اشاره 
به افول تدریجی رژیم غاصب گفتند: این افول که از 
چند سال قبل آغاز شده است، اکنون سرعت یافته و 
جهان اسلام باید از این فرصت بسیار بزرگ استفاده 

کند.
بلکه  اسلامی  صرفاً  نه  را  فلسطین  مسئله  ایشان 
انسانی دانستند و با اشاره به اجتماعات و راهپیمایی روز 
قدس در کشورهای غیر اسلامی گفتند: اجتماعات ضدّ 
صهیونیستی روز قدس در امریکا و کشورهای اروپایی 
نتیجه آشکار شدن روزافزون جنایات صهیو نیست های 

غاصب است.
رهبر انقلاب افزودند: حضور شماری از مردم اروپا در 
حمایت از مردم فلسطین، آن هم در کشورهایی که به 

صهیونیست ها وابسته اند، بسیار مهم است.
ایشان عامل اصلی وضع فلاکت بار رژیم غاصب را 
مقاومت پر برکت درونی مردم فلسطین و خطر پذیری 
کردند:  تأکید  و  خواندند  آن  جوانان  برکفی  جان  و 
اوضاع امروز سرزمین های اشغالی اثبات می کندهر قدر 
مقاومت و ایستادگی ملت فلسطین در مناطق مختلف 

بیشتر شود، رژیم جعلی ضعیف تر خواهد شد.
رژیم  بازدارندگی  قدرت  آیت الله خامنه ای،  حضرت 
صهیونیستی را هم رو به پایان دانستند و گفتند: چندین 
دهه قبل بن گورین از مؤسسین رژِیم جعلی گفته بود 
هر وقت قدرت بازدارندگی ما پایان یابد، ما مضمحل 
می شویم و اکنون دنیا شاهد این واقعیت است و اگر 
اتفاقی رخ ندهد، پایان رژِیم غاصب نزدیک است که 

این هم از برکات فداکاری جوانان فداکار فلسطینی در 
کرانه باختری و دیگر مناطق اشغالی است.

ایشان با توجه به این واقعیات، کمک به نیروهای 
داخل فلسطین را راهبرد ضروری امروز جهان اسلام 
برشمردند و گفتند: جبهه مقاومت به موازات تلاش 
های ارزشمند خود و همه کشورهای اسلامی باید بر 

تقویت عناصر مبارز داخل فلسطین متمرکز شوند.
مهمی،  نکته  بیان  در  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
گرایش به اسلام را عامل اصلی قدرت گرفتن مبارزه 
گروههای فلسطینی خواندند و افزودند: در دوره هایی 
این پیشرفت ها  نبود،  که گرایش های اسلامی مطرح 

وجود نداشت.
رهبر انقلاب، اسلام ستیزی دشمنان را نتیجه درک 
قدرت اسلام در تقویت ملت فلسطین و دیگر ملت ها 
برشمردند و افزودند: البته به فضل الهی و هوشیاری 
ملت های مسلمان، این راهبرد به جایی نخواهد رسید.

پیشگامی  به  اشاره  با  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
امام خمینی و جمهوری اسلامی در حمایت از مسئله 
یافت  خواهد  ادامه  حرکت  این  افزودند:  فلسطین 
وامیدواریم ملت عزیز ایران روزی را شاهد باشند که 
قدس  در  آزادانه  اسلامی  کشورهای  همه  مسلمانان 

شریف نماز بخوانند.
والمسلمین  الاسلام  حجت  دیدار،  این  ابتدای  در 
رئیسی رئیس جمهور با اشاره به تأکید رهبر انقلاب به 
همکاری قوای سه گانه با یکدیگر، خاطرنشان کرد: به 
رهبر انقلاب اسلامی و ملت عزیز ایران اطمینان می دهم 
که هر سه قوه با همدلی و هم افزایی از حاشیه ها پرهیز، 
و بر متن که تحقق شعار سال و گره گشایی از زندگی 

مردم و خدمت خالصانه به آنان است، تمرکز کنند.

آقای  که  نمی بینم  قرائنی  و  شواهد  گفت:  سیاسی  فعال  یک 
که  هرکس  کند.  شرکت  مجلس  انتخابات  در  بخواهد  لاریجانی 
می خواهد در انتخابات شرکت کند باید در جامعه حضور بیشتری 
داشته باشد و صحبت های بیشتری انجام دهد که من این حضور و 

ظهور را در آقای لاریجانی نمی بینم.
منصور حقیقت پور فعال سیاسی اصولگرا در گفت وگو با ایلنا، در 
پاسخ به این سوال که آقای قالیباف دیداری با آقایان حجت الاسلام 
ناطق نوری، حداد عادل و علی لاریجانی در یک ضیافت افطاری 
داشتند. با توجه به اینکه شخصیت های مطرح شده در گذشته 
جایگاه ریاست مجلس را در اختیار داشتند، اما این برداشت مطرح 
می شود که آقای قالیباف به دنبال بازی جدید در جریان اصولگرایی 
با استفاده از چهره های محافظه کار و اعتدالی است و می خواهد با 
جریان افراطی اصولگرا که به نام جبهه پایداری شناخته می شود 
رقابت کند. تحلیل شما در این مورد چیست، گفت: این افطاری 
یک دعوت ساده بر پایه اخلاق و ادب بود که آقای قالیباف رؤسای 
پیشین مجلس قبل از خود را دعوت کرد. تا آنجا که بنده مطلع 
هستم در این جلسه هیچ بحث سیاسی صورت نگرفت و هیچ تفاهم 

و توافقی بین این افراد صورت نگرفته است.
دارد،  مشکل  پایداری  جبهه  با  قالیباف  آقای  افزود: اینکه  وی 
درست است. جبهه پایداری یک جریان تمامیت خواه، خود حق بین 
و خود ولایت بین بوده که فقط خود را می بیند و بقیه اگر خارج 
از این چارچوب باشند، غیرولایی و جاسوس هستند. در خانواده 
جریان اصولگرایی هم خیلی افراد را نمی پذیرند. در گذشته هم این 

رفتار را انجام داده اند. با آقای هاشمی رفسنجانی برخورد کردند، با 
آقای ناطق برخورد کردند و همچنین با آقای لاریجانی هم برخورد 
کردند، حالا هم رسیده اند به اینکه با آقای قالیباف برخورد کنند. 
در اختلاف جبهه پایداری با آقای قالیباف، هر چقدر به انتخابات 

نزدیک تر می شویم، شکاف بیشتر خواهد شد.
وی افزود: حتی در انتخابات ریاست مجلس خواهیم دید که اگر 
آقای قالیباف بخواهد رئیس شود، ۱80 تا ۱90 رأی نمی آورد، مگر آنکه 
با تعدادی کمتر از این رئیس مجلس شود. اینکه آقای قالیباف یک 
رویکرد دیگر داشته باشد طبیعی است. مردم از این نگاه خشک 
و تند جبهه پایداری خسته شدند و حتما به دنبال فضای سیاسی 
دیگری هستند. شاید آقای قالیباف فضایی را ترسیم کند که مردم 
احساس کنند در این فضا می توانند راحت تر باشند و بهتر می توانند 

جلو بروند، بنابراین به سمت آقای قالیباف بیایند.
حقیقت پور در پاسخ به این سوال که در تحلیل ها این نکته وجود 
دارد که در انتخابات آینده آقای لاریجانی به مجلس برگردد و آقای 
قالیباف در انتخابات مجلس شرکت نکرده و خود را برای حضور 
در انتخابات ۱۴0۴ آماده کند. چقدر با این تحلیل موافق هستید و 
آیا این احتمال وجود دارد که آقای لاریجانی در انتخابات مجلس 
آتی حضور داشته باشد گفت: من شواهد و قرائنی نمی بینم که 
آقای لاریجانی بخواهد در انتخابات مجلس شرکت کند. هرکس که 
می خواهد در انتخابات شرکت کند باید در جامعه حضور بیشتر 
داشته باشد و صحبت های بیشتری انجام دهد که من این حضور و 

ظهور را در آقای لاریجانی نمی بینم. 

وی افزود: ما حتما در وضعیت مجلس تغییراتی خواهیم داشت 
بیایند و مدیریت مجلس را بر  افرادی حرفه ای تر و دقیق تر  که 
عهده بگیرند تا در مجلس ایفای نقش داشته باشند تا در خروجی 
مجلس، قوانین متقن، چند جانبه گر و جامع داشته باشیم. اما اینکه 
خودشان به صورت جدی در انتخابات حضور داشته باشند من این 
موضوع را مشاهده نمی کنم اما آقای قالیباف می توانند برای انتخابات 
مجلس و انتخابات ۱۴0۴ برنامه داشته باشد و آن پوزیشنی که برای 
خودشان تداعی می کنند، محتمل است و باید دید در آینده چه 

اتفاقاتی می افتد. 
حقیقت پور در پاسخ به این سوال که آیا احتمال دارد در جریان 
اصولگرایی  متفاوت  طیف های  داخلی  رقابت  شاهد  اصولگرایی 
باشیم، گفت:  در گذشته این اتفاقات به این شکل بوده است. 
چه  با  احمدی نژاد  آقای  نبود؟  اینطور  احمدی نژاد  زمان  در  مگر 
کسی رقابت می کرد؟ با آقایان قالیباف، ولایتی و سایر اصولگرایان 
دیگر رقابت می کرد. اصولگرایان فقط یک حزب نیستند که دارای 
چارچوب و مقررات خاصی باشند. اصولگرایی بیشتر یک طیف و 
محفل است. جریانی که آقای بذرپاش به راه انداخته چه جریانی 
است؟ از اصولگرایان جدا شده است. همین جبهه پایداری که در 
مقابل آقای قالیباف ایستاده، تیم آقای رئیسی هم یک طرف قضیه 
است. آنها هم اصولگرا هستند. بنابراین ما هم دود سفیدی از اردوی 
اصولگرایی نمی بینیم، دودش سیاه است و احتمال هم دارد دو، سه 
شاخه شوند و در جریان انتخابات به صورت جداگانه لیست دهند و 

وارد صحنه انتخابات شوند.

توصیه رهبر انقلاب به سران قوا

قوای سه گانه به طور کامل با یکدیگر همکاری کنند
ملت مؤمن و موحد ایران، نماز پرشکوه عید فطر را به پاس یک ماه طاعت و عبادت، در سراسر کشور اقامه کرد و سجده شکر و سپاس بجای آورد. در 
کانون معنوی این اجتماع عظیم ملی، انبوه بی شمار مردم تهران، نماز عید را به امامت حضرت آیت الله  خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی در مصلای 

امام خمینی)ره( اقامه کردند. 

شواهدی برای شرکت لاریجانی در انتخابات وجود نداردیک فعال سیاسی اصولگرا مطرح کرد

رهبر انقلاب 
در خطبه های 

نماز عید سعید 
فطر تاکید 

کردند: اگر قوای 
مقننه، مجریه و 

قضاییه به طور 
کامل همکاری 
کنند، کارها به 
هیچ وجه گره 
نمی خورد که 

خودِ مسئولان 
و مدیران این 

قوا می دانند که 
این همکاری و 

هم افزایی چگونه 
ایجاد می شود

سخنگوی دولت با اشاره به اینکه مشکلات اقتصادی ناشی از ناترازی های مختلف در این 
حوزه به ویژه در حوزه بودجه است، گفت: یکی از اقدامات اساسی دولت در ابتدای سال، 
تقدیم لایحه ای برای اصلاح بودجه به مجلس است تا دچار تورم ناشی از ناترازی در بودجه 

۱۴0۲ نشویم. 
علی بهادری جهرمی شامگاه پنج شنبه ۳۱ فروردین ماه در اجتماع بزرگ نیروهای ولایی و 
انقلابی شهرستان بابل در مدرسه خاتم انبیاء این شهرستان، اظهار کرد: مدیران ارشد در دولت 
قبلی مدعی مذاکره و اجرای برجام برای رشد اقتصادی در کشور بودند اما عملا مشاهده کردیم 
سفره مردم هر روز کوچک و کوچک تر شد چون در سیاست تعاملی با غربی ها برای برون رفت 
مشکلات موفق نبوده است. وی افزود: دولت قبل مدعی بود در حوزه سلامت و بهداشت پای 
مذاکره می رویم تا بسترهای سلامت در کشور را مهیا کنیم اما با این وجود در شهریور سال 

۱۴00 آمار تلفات ناشی از بیماری کرونا ۷09 نفر در روز بوده است.
بهادری با اشاره به اینکه دولت سیزدهم سه ماه بعد از عهده دار شدن این مسئولیت 
رکورددار تزریق واکسن در جهان شده و از مرگ و میر ناشی از کرونا جلوگیری کرده است، 

گفت: این اقدامات الگوی موفقی در جامعه است که نباید نادیده گرفته شود.
 این مسئول از موفقیت دولت در فروش نفت و تجارت خارجی خبر داد و تصریح کرد: 
دولت در سال گذشته بیش از ۱۱۲ میلیارد دلار یعنی نسبت به سال ۱۳99 حدود ۵0 درصد 
افزایش تجارت خارجی با کشورهای همسایه داشته است .  بهادری با اشاره به اینکه رشد 
اقتصادی دولت در ۱0 سال گذشته تقریباً صفر و در دولت سیزدهم به ۴ درصد رسیده است، 
گفت: بر این اساس در جنگ ترکیبی اخیر دشمن با طراحی و مهندسی دقیق وسط میدان 
آمده است تا هویت ایرانی اسلامی مردم کشور را زیر سوال ببرد . سخنگوی دولت در ادامه با 

اشاره به شعار سال مبنی بر مهار تورم و رشد تولید افزود: اولویت های اساسی دولت پیرامون 
تحقق این شعار است. این مسئول یادآور شد: در سال قبل که اولین سال بودجه ای فعالیت 
دولت جدید بود تمرکز جدی ما بر رفع ناترازی در حوزه بودجه بود. بهادری با اشاره به اینکه 
ناترازی مختلفی در حوزه اقتصادی داریم که مشکلات کلان اقتصادی از این ناترازی نشات 
می گیرد، تصریح کرد: یکی از ناترازی درحوزه بودجه بوده که تمرکز جدی و تلاش های زیادی 
انجام شد که تا حدود زیادی این ناترازی ها کنترل و مدیریت شد که به کسری بودجه منجر 
نشد. بهادری جهرمی یکی دیگر از اقدامات دولت در جهت رفع موانع اقتصادی را حرکت در 
مسیر رفع بعضی از ناترازی های حوزه بانکی برشمرد و یادآور شد: متاسفانه نظام بانکی بسیار 
ناکارآمدی هم در منابع هم در شبکه بانکی و هم بانک های مخربی داریم لذا هدف گذاری ما در 
سال ۱۴0۲ این است که برای رفع این ناترازی ها در حوزه بانکی باجدیت ورود کنیم تا بتوانیم به 
نتیجه قابل قبولی برسیم. سخنگوی دولت، تصریح کرد: البته ناترازی اقتصادی دولت منحصر 

به این دو حوزه نیست بلکه در حوزه های مختلف مثل حوزه انرژی نیز ناترازی هایی داریم.
وی با اشاره به اینکه تورم آفت و بیماری مزمن کشور ماست که از مشکلات کلان اقتصادی 
نشات می گیرد، بیان کرد: دولت تمرکز خویش را بر حل این ناترازی ها به صورت بنیادین و 
ریشه ای قرار داده است. بهادری به درمان موقت و مسکن دولت در حوزه های مختلف اشاره 
و تصریح کرد: یکی از اقدامات دولت در این راستا درمان موقت و مسکن برای رفع ناترازی در 

حوزه تولید و عرضه خودرو است .
وی با اشاره به اینکه روز گذشته درهیات وزیران لایحه ای تصویب کردیم که امکان ورود 
خودرو به شیوه سهل تری باشد حتی به شکل خودروهای کارکرده و واردات انفرادی تا ناترازی 
مقطعی و موقت را حل کند، گفت: درحالیکه درمان کلی و دائمی صنعت خودرو نیست؛ زیرا 

برای حل دائمی باید افزایش تولید داشته باشیم که برای این امر هم سرمایه گذاری و برنامه 
ریزی شده است.

سخنگو ودبیر هیئت دولت، گفت: سال گذشته تولید خودرو را از 800 هزار تولید به یک 
میلیون و ۳00 هزار رساندیم و امسال هم جهت گیری ما بر افزایش این میزان است.

وی خاطرنشان کرد: با توجه به کاهش تولید خودرو در هشت سال گذشته بیش از چهار 
میلیون خودرو کم داریم که عقب ماندگی گذشته به مرور جبران خواهد شد.

سخنگوی دولت خبر داد
ارائه لایحه جدید دولت برای اصلاح و کسری بودجه سال جاری به مجلس
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